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Condol. El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària 
pel traspàs de Jaume Sistac i Planas, professor jubilat de la Facultat d’Informàtica de 
Barcelona (FIB); de Roger Galín Andorra, professor de Projectes d’Enginyeria de 
l’ETSEIAT, i de Francisco de Quinto Zumárraga, doctorand del Departament 
d’Arquitectura de Computadors. 

 

Canvis ministerials. El rector explica els canvis que s’han produït en el Govern 
espanyol després de la darrera crisi ministerial i del nomenament d’Ángel Gabilondo, 
exrector de la Universitat Autònoma de Madrid, com a nou ministre d’Educació. El 
rector mostra la seva preocupació pel fet que encara no han estat del tot clarificades 
les competències dels dos nous ministeris resultants —Educació, i Ciència i 
Innovació— pel què fa a qüestions relacionades amb el finançament de la recerca. 
Apunta que tampoc no és clar el futur del projecte Campus d’Excel·lència ni de qui 
dependrà. Explica que també, en el Consell d’Universitats, es va percebre la 
preocupació per la separació dels dos ministeris i que, per evitar problemes, s’havia 
establert que un representant del nou Ministeri de Ciència i Tecnologia assistís a les 
reunions. 

El rector informa, també, que s’ha elegit Federico Gutiérrez-Solana, rector de la 
Universitat de Cantàbria, com a president de la Conferència de Rectors de les 
Universitats Espanyoles (CRUE). 

 

Verificacions. El rector dóna suport al descontentament general que s’està 
evidenciant en relació amb el procés de verificació de les titulacions. Afirma que 
malgrat que no hi ha catàleg, en la pràctica s’està creant un subcatàleg a partir de 
les verificacions de l’ANECA. I assenyala que, des d’aquest punt de vista, l’Agència 
assumeix més responsabilitats de les que li corresponen i que, per tal de resoldre 
aquesta qüestió, s’ha creat per a cada branca de titulacions una comissió tripartida 
(universitats, ministeri, ANECA) amb la finalitat de clarificar els dubtes que es 
generen a partir de les recomanacions de l’Agència, que figuren al ‘verificat’. Afegeix 
que el rectors de la UPM, la UPV i la UPC formen part de la comissió per a la branca 
d’enginyeries i arquitectura . 

 

Nova estructura de la recerca. El rector es refereix a la nova estructura de la gestió 
de la recerca del Departament d’Innovació, Universitats i Empresa; en la qual apareix 
Joan Roca, exdirector del Consell Interdepartamental de Recerca i Innovació 
Tecnològica (CIRIT), com a director general de Recerca, i Jordi Cartanyà, impulsor 
del Pla Nacional de Recerca i Innovació, com a nou director del CIRIT. Afegeix que 
s’ha creat l’Agència de Recerca de Catalunya, que Joan Comella dirigeix, i l’Agència 
CERCA, amb competències que encara s’han de fer públiques, i que està previst que 
dirigeixi Ramon Moreno. Explica que encara no disposa d’informació suficient sobre 
la nova agència però que, segons que sembla, pretén coordinar els centres de 
recerca vinculats a les universitats. És en aquest sentit que el rector mostra la seva 
preocupació davant el perill de descapitalització que aquesta gestió pot implicar per 
a les universitats quant a recerca.  

Igualment, explica que la futura Agència de Recerca de Catalunya aplegarà 
l’AGAUR, la Fundació Catalana per a la Recerca, i la Fundació ICREA i que el 
procés per a fer-ho possible no és gens fàcil, ateses les característiques que 



presenten cadascuna de les agències i el fet que no hi hagi cap base legislativa que 
el reguli. 

Finalment, arran d’aquesta situació de canvis continuats, el rector ressalta que 
tothom ha de ser conscient de la dificultat de gestionar i pactar amb l’Administració, 
tenint en compte els abundants canvis que es donen a escala ministerial i 
autonòmica. 

  

Modificació de la LUC. Pel que fa a la modificació de la LUC, el rector informa que 
s’ha convocat una reunió dels rectors i les rectores, i dels presidents i les 
presidentes dels Consells Socials. Quant a la reunió del Consell Interuniversitari de 
Catalunya, el rector explica que es van aprovar aquells graus que substitueixen 
titulacions existents i que el procés de verificació es troba en la fase final.  

 

Finançament addicional per als becaris i becàries Erasmus. El rector explica que, 
en referència a l’ajut complementari de la Generalitat de Catalunya per als becaris i 
becàries Erasmus, a la reunió del CIC no es va proporcionar cap mena d’informació 
respecte d’aquest tema. No obstant això, valora positivament la notícia malgrat que 
no s’hi indiqui com es pensa finançar.  

 

Taula Nacional. En relació amb la Taula Nacional, el rector manifesta la seva 
preocupació pel fet que es proposi debatre qüestions que són susceptibles d’afectar 
l’autonomia universitària i que, no obstant això, poden crear falses expectatives, 
sobretot entre l’estudiantat.  

 

Activitat institucional. Pel que fa a l’activitat institucional, el rector destaca 
l’entrevista amb el rector de la Universitat de Taipei, Tsu Tian Lee, i també fa 
referència al viatge que recentment ha fet als Estats Units, organitzat per la Cambra 
de Comerç de Barcelona, dins el programa de Ponts Tecnològics, amb visites a 
empreses de capital de risc, empreses tecnològiques i universitats com Berkeley o 
Stanford. També fa esment de la reunió dels rectors i rectores de l’ACUP amb el 
rector de la Universitat de Califòrnia, David Gardner, així com de la seva presència 
als premis BDigital a la Innovació. 

 

Màster de Professorat de Secundària. El rector explica el resultat de la reunió dels 
rectors i rectores de l’ACUP amb els consellers Ernest Maragall i Josep Huguet per 
tractar les qüestions relatives al finançament del màster de Professorat de 
Secundària, que continua sent un problema no resolt del tot. 

 

Altres activitats institucionals. El rector informa de la seva presència a l’acte de 
lliurament de les Creus de Sant Jordi 2009, en què es va lliurar un guardó al 
professor de la UPC Manel de Solà Morales. També explica l’acte de presentació del 
Projecte LIVE (Logística per a la Implementació del Vehicle Elèctric a Barcelona i al 
seu entorn metropolità) i que el “Manifest Barcelona” aposta pel vehicle elèctric, que 
impulsa l’Ajuntament de Barcelona, i al qual s’ha adherit la Universitat. El rector 
explica que la Universitat va acollir la Festa de l’Enginy, que va organitzar la 
Generalitat de Catalunya dins del programa EnginyCat i que va tenir lloc a l’edifici 
Vèrtex, en un acte en el qual ell mateix va prendre part.  

En el marc dels actes acadèmic celebrats, el rector ressalta la seva participació al 
World University Presidents Summit 2009, que va tenir lloc a Belgrad i en el qual va 



pronunciar la conferència “The challenge of sustainability for 
Igualment, informa de l’acte de
Executive Development a la comunitat universitària, en 
política econòmica de la UB i membre del consell consultiu d’ENDESA va pronunciar 
la conferència “Canvi de motor o millora del

 

Claustre Universitari extraordinari i Visió 2020.
reunió extraordinària del Claustre Universitari del 20 de maig amb el tema UPC, Visió 
2020, com a eix central. Qualifica 
que ara cal extreure’n les conclusions
realitzada pels grups interns i externs que es van reunir prèviament 
com les tendències d’interès detectades en el panorama universitari internacio
les recomanacions de l’EUA i el debat que es va produir durant el Claustre. Avança 
que espera poder presentar a la comunitat UPC un document amb aquests 
continguts abans de l’estiu. És també en aquest context del Claustre que fa 
referència a la manca de quòrum per a l’elecció dels representants de l’estudiantat 
durant la sessió i informa que
uns quants dies més perquè

 

El Campus Diagonal-Besòs. 
representats de la Generalitat de Catalunya i de l’Ajuntament de Barcelona sobre el 
Campus Diagonal-Besòs. Repassa la situació actual i afirma que s’ha avançat en el 
finançament del projecte, 
de construcció del mur pantalla que ha d’envoltar el Campus i que ha encarit 
notablement els costos previstos
contava. Informa que ara 
pressupostat.  

El rector anuncia que el dia 
primera pedra de la Spiraling Tower, un edifici del Consorci de la Zona Franca en 
què la UPC disposarà d’uns 3.000 m
com a referència, el rector repassa la situació actual de cada edifici i explica que els 
edificis A, B, C, K, J, I i G integraran el Campus de l’Enginyeria Industrial 
Diagonal-Besòs, on s’ubicaran l’EUETIB i l

 

pronunciar la conferència “The challenge of sustainability for higher 
Igualment, informa de l’acte de presentació de la UPC School of Professional and 
Executive Development a la comunitat universitària, en la qual el catedràtic de 
política econòmica de la UB i membre del consell consultiu d’ENDESA va pronunciar 
la conferència “Canvi de motor o millora del rendiment?”. 

niversitari extraordinari i Visió 2020. El rector informa de la recent 
reunió extraordinària del Claustre Universitari del 20 de maig amb el tema UPC, Visió 
2020, com a eix central. Qualifica de positiu el debat que s’hi ha generat
que ara cal extreure’n les conclusions, que hauran de tenir en compte tant la feina 
realitzada pels grups interns i externs que es van reunir prèviament 
com les tendències d’interès detectades en el panorama universitari internacio
les recomanacions de l’EUA i el debat que es va produir durant el Claustre. Avança 
que espera poder presentar a la comunitat UPC un document amb aquests 

l’estiu. És també en aquest context del Claustre que fa 
de quòrum per a l’elecció dels representants de l’estudiantat 

durant la sessió i informa que, tal com es va establir, continua el procés d’elecció 
què aquesta elecció es pugui culminar. 

Besòs. El rector informa de les reunions mantingudes amb 
representats de la Generalitat de Catalunya i de l’Ajuntament de Barcelona sobre el 

Besòs. Repassa la situació actual i afirma que s’ha avançat en el 
 tot i les complicacions derivades de l’execució del projecte 

de construcció del mur pantalla que ha d’envoltar el Campus i que ha encarit 
notablement els costos previstos, ja que han sorgit inconvenients amb els 

 el projecte disposa, aproximadament, d’un 75

El rector anuncia que el dia 14 de juliol està previst l’acte de col·locació de la 
primera pedra de la Spiraling Tower, un edifici del Consorci de la Zona Franca en 

la UPC disposarà d’uns 3.000 m2. Amb la imatge que es reprodueix més avall 
com a referència, el rector repassa la situació actual de cada edifici i explica que els 

I i G integraran el Campus de l’Enginyeria Industrial 
s’ubicaran l’EUETIB i l’ETSEIB. 

igher education”. 
School of Professional and 

el catedràtic de 
política econòmica de la UB i membre del consell consultiu d’ENDESA va pronunciar 

El rector informa de la recent 
reunió extraordinària del Claustre Universitari del 20 de maig amb el tema UPC, Visió 

generat i explica 
que hauran de tenir en compte tant la feina 

realitzada pels grups interns i externs que es van reunir prèviament en la sessió, 
com les tendències d’interès detectades en el panorama universitari internacional, 
les recomanacions de l’EUA i el debat que es va produir durant el Claustre. Avança 
que espera poder presentar a la comunitat UPC un document amb aquests 

l’estiu. És també en aquest context del Claustre que fa 
de quòrum per a l’elecció dels representants de l’estudiantat 

tal com es va establir, continua el procés d’elecció 

El rector informa de les reunions mantingudes amb 
representats de la Generalitat de Catalunya i de l’Ajuntament de Barcelona sobre el 

Besòs. Repassa la situació actual i afirma que s’ha avançat en el 
licacions derivades de l’execució del projecte 

de construcció del mur pantalla que ha d’envoltar el Campus i que ha encarit 
sorgit inconvenients amb els que no es 

roximadament, d’un 75 % del total 

està previst l’acte de col·locació de la 
primera pedra de la Spiraling Tower, un edifici del Consorci de la Zona Franca en 

a imatge que es reprodueix més avall 
com a referència, el rector repassa la situació actual de cada edifici i explica que els 

I i G integraran el Campus de l’Enginyeria Industrial al Campus 

 



 

Concursos PDI acreditat. El rector informa que manté el compromís respecte ala 
represa de la convocatòria de concursos per a PDI, malgrat que no s’ha rebut el 
finançament addicional previst. Tot i això, el rector afirma que es continuaran fent les 
convocatòries tal com estava previst. També posa de relleu el gran esforç econòmic 
que ha representat la promoció de TEU i els col·laboradors acreditats a TU (uns 400 
mil euros), pel fet que no s’ha rebut el finançament corresponent.  

 

Premis 

• Nomenament com a Sènior Membre de la IEEE atorgat a Jordi Romeu Robert, 
com a reconeixement de l’esforç, l’experiència i la vàlua professional. 

• Medalla d’Or dels Campionats de Catalunya Universitaris 2009. Guanyadors 
els dos equips de bàsquet de la UPC, el femení i masculí, liderats per 
l’entrenador Miguel Ángel Platel.  

• Premi Projecte Final de Carrera UPC-Fundació Universia, que reconeix i 
promou la realització de PFC que tinguin com a objectiu l’obtenció de 
productes, dispositius, aplicacions informàtiques, etc., i que estiguin destinats 
a afavorir l’accessibilitat i la integració de les persones amb discapacitats en 
un entorn sociolaboral. 

• Primer premi: Carlos Alberto Vidal Wagner, per la presentació del seu PFC 
“Estudi per l’accessibilitat del recorregut per a vianants entre la plaça Font i la 
Catedral de Tarragona”.  

• Dos accèssits per als estudiants Jesús Sánchez Piñeiro i Enric Dulsat Serra, 
per “Escala Mecànica adaptable per la utilització de persones amb mobilitat 
reduïda” i “Centre especialitzat de tecnificació esportiva d’alta muntanya de 
Vall de Ribes”, respectivament. 

• Lliga de debat universitari de la Xarxa Vives. El tercer classificat va ser 
l’equip de debat de la UPC, integrat per Sergi Fernández Martín, estudiant de 
l’ETSEIAT; Marina Azagra Revuelta, Héctor Jimenez Bernal i Pol Olivella. 

• Creu de Sant Jordi 2009 al professor Manuel de Solà-Morales Rubió, del 
Departament d’Urbanisme i Ordenació del Territori, en reconeixement a la 
seva tasca com a arquitecte i urbanista. 

• Membre de la Societat SPIE (referent mundial en el camp de l’òptica i la 
fotònica en tecnologies basades en la llum) Maria Sagrario Millán, 
investigadora de l’EUOOT. 

• I Edició Nacional de Premis de Projectes Final de Carrera 2008. Primer premi: 
Francisco Vargas Berzosa i Carlos Vargas Berzosa, pel projecte “LaVICAD – 
Laboratori virtual de comunicacions analògiques i digitals. Aplicatiu applet 
contenidor. Sistema QAM i OFDM (WIFI 802.11)”. 

• Premis Manel Xifra Boada, concedit pel Col·legi d’Enginyers Tècnics 
Industrials de Girona (CETIG) a Joan Peracaula Roura, guardonat amb el 
premi a la Transmissió del Coneixement Cientificotècnic. 

• Competició Nacional BEST-GMV primer premi en la modalitat Case Study 
Negocis: equip d’estudiants format per Daniel Jiménez (ETSETB), Savid 
Segura (ETSEIB), Anna Inetskaya (ETSEIB) i Hector Jiménez (ETSETB). 
Primer premi en la modalitat Team Design: equip d’estudiants format per 
Víctor González (ETSEIAT), Héctor Sánchez (ETSEIAT), Josep Virgili 
(ETSEIAT) i Anna Braña (ETSEIB). 

• Premi de Seguretat Vial Memorial Maria Àngels Jiménez, atorgat a la Càtedra 
Applus+ en Seguretat de l’Automòbil de la UPC liderat per David Gallegos. 

• Premi de Barcelona Digital Centre Tecnològic, categoria Universitats i 
Institucions al projecte “GenomPort: Zoom sobre el cos humà”, del professor 
Xavier Messegué, del Departament de Llenguatges i Sistemes Informàtics. 

 

  


